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Rada starostov v Košiciach 

 

Zápisnica 

z 18. rokovania Rady starostov v Košiciach zo dňa 18. apríla 2017 

 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

 

Úvod rokovania 

 

Rokovanie otvoril a viedol predseda Rady starostov Ing. Ján Jakubov, starosta MČ 

Košice – Západ, v zasadačke mestskej rady v budove Magistrátu mesta Košice. 

V úvode rokovania bolo prítomných 12 starostov a Rada starostov v Košiciach bola 

uznášania schopná. Ospravedlnení boli p. starostka Puzderová a starostovia p. Hlinka, 

Andrejčák a Exner. 

Privítal na rokovaní zástupcov mesta, a to námestníka primátora p. Petruška a riaditeľa 

magistrátu p. Lazúra.  

 

K programu rokovania 

 

p. Jakubov, predseda RS: Pozvánka s programom rokovania bola starostom zaslaná 

elektronickou formou. Opýtal sa starostov, či majú pozmeňujúce alebo doplňujúce 

návrhy do programu rokovania. Žiadne neodzneli, preto dal hlasovať o upravenom 

programe rokovania. 

 

Hlasovanie č. 1 -   za: 12, proti: 0, zdržal sa: 0 

 

p. Jakubov, predseda RS: Skonštatoval, že program rokovania RS bol schválený. 

- - - 

 

Overovatelia zápisnice: Ing. Mgr. Lenka Kovačevičová a JUDr. Cyril Betuš 

- - - 

 

Bod č. 1 

Prerokované materiály Mestskej rady v Košiciach zo dňa 03.04.2017 zaradené  

na zasadnutie MZ 

 

p. Jakubov, predseda RS: Zo strany starostov k bodom, ktoré boli prerokované na 13. 

zasadnutí Mestskej rady v Košiciach, neboli vznesené žiadne pripomienky.   

 Dal hlasovať o návrhu uznesenia: „Rada starostov v Košiciach odporúča Mestskému 

zastupiteľstvu v Košiciach prerokovať a schváliť materiály z 13. zasadnutia Mestskej 

rady v Košiciach zaradené na zasadnutie MZ.“ 

 

Hlasovanie č. 1 -   za: 13, proti: 0, zdržal sa: 0 

 

p. Jakubov, predseda RS: Skonštatoval, že uznesenie bolo schválené. 

- - - 
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Bod č. 2 

Rôzne 

 

p. Jakubov, predseda RS: Otvoril bod. 

 

p. Karabin, starosta MČ Košice – Pereš: Uviedol, že sa zúčastnil počas uplynulého víkendu 

športového podujatia v Zoologickej záhrade v Kavečanoch. Prekvapila ho skutočnosť 

spoplatnenia parkovného za vozidlo na parkovisku, ktoré je pred ZOO. Ľudia – 

návštevníci boli podľa jeho názoru uvedení do omylu, keď za svoje vozidlo zaplatili 2 

eurá za parkovanie, keďže na webe ZOO je uvedené, že parkovné je bezplatné. Tí, ktorí 

za parkovné platili, medzi nimi aj jeho sestra, zaplatili nie mestu Košice, ani nie 

mestskej časti, ale platila to urbariátu, ktoré podľa dostupných informácií vzniklo 

6.12.2016. Nevie, kto je členom, ale zistil, že urbariát sídli v budove miestneho úradu 

MČ Kavečany. List vlastníctva na dané územie nie je založené, ale parkovisko má 

v správe ZOO. Fakt je ten, že pozemok patrí urbariátu, ale podľa neho stavbu – 

parkovisko niekto v minulosti financoval, pravdepodobne mesto Košice. Opýtal sa, že 

na základe čoho urbariát vyberá poplatok 2 eurá za parkovné na vozidlo? Treba to 

preveriť, pretože ZOO má celomestský charakter – význam a niekto (nie je známe kto), 

vyzbiera denne 500 – 600 eur. 

 

p. Balčík, starosta MČ Košice – Kavečany: Nerieši sa tam parkovné, rieši sa tam nájom. 

Stavba pokiaľ existuje a je niekde oficiálne vedená, je stavbou. Na danom mieste je 

možné riešiť odplatné státie vozidiel, čo je nájomné a je možné tam riešiť parkovné, 

ktoré teoreticky môže riešiť mesto Košice alebo ZOO. Ide o súkromný pozemok, listy 

vlastníctva k parcelám založené nie sú, ale pod parcelami „C“ sú parcely „E“ v katastre 

nehnuteľností, ktoré sú vo vlastníctve cca 1700 vlastníkov, ktorí sú členmi Urbariátu 

Kavečany, p. s. a okrem iného členom alebo akcionárom je aj mesto Košice. Mesto 

Košice je aj pravidelne pozývané na zhromaždenia pozemkového spoločenstva, má svoj 

podieľ pri rozdeľovní a aj teraz má nárok na vyplatenie svojho podielu, čo predstavuje 

približne 2 tis. eur. Požiadavka vstupu na súkromný majetok a odplatného plnenia za 

krátkodobý nájom miesta, ktoré slúži na státie motorového vozidlá za parkovné nie je 

pravdou, je to nájomné a v tomto momente vstupuje do právneho vzťahu Urbariát 

Kavečany, p. s. a konkrétny zákazník (vodič). Uviedol, že v žiadnom prípade to neide 

na úkor mesta. Naopak mesto má podiel na výbere nájomného formou svojej účasti 

v pozemkovom spoločenstve. 

 

p. Kažimír, starosta MČ Košice – Krásna: Sú to pre neho čerstvé informácie, ktoré v danej 

chvíli analyzuje, preto ho zaujíma, kto je vlastníkom stavby? Za stavbu sa považuje cca 

10 cm hrubý asfalt a jeho názor, názor právnika je taký, že nájomná zmluva mala byť 

uzavretá s týmto vlastníkom. Či je to mesto alebo mestská časť, pretože takým konaním 

môže dôjsť k vytvoreniu nebezpečného precedensu. Dodal, že nie je si istý, či urbariát 

zvolil správny postup a či je stav v súlade s právom a či sa nedostanú do problémov. 

 

p. Petruško, námestník primátora: O celej situácii sa dozvedel v daný deň, teda v nedeľu, kedy 

sa beh v ZOO konal a telefonoval mu riaditeľ ZOO. Právny stav je taký, ako už aj 

naznačil p. starosta z Krásnej, tzn., že sú tam dva právne vzťahy, jednak je to vzťah 

k stavbe, ktorý je nezpochybniteľný. Vlastníkom stavby a cestného telesa je mesto 

Košice. Potom je tam evidenčný stav „E“– stav na liste vlastníctva, to sú vlastníci, ktorí 

tvrdia, že sú vlastníkmi. Dal do pozornosti, že mesto Košice má viacero súdnych sporov 

v tejto lokalite, kde predmetom sporu sú práve tieto pozemky a kde už mnohokrát dal 
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súd za pravdu mestu Košice. Nechce odopierať práva nikomu a už vôbec nie ľudom, 

ktorí si myslia, že sú vlastníkmi pozemkov, ale predpokladá, že situácia sa veľmi 

vyhrotila a poďakoval p. starostovi, ide o veľmi citlivú vec. Skonštatoval, že je tu 

nebezpečenstvo vytvorenia silného precedensu, pretože takéto niečo sa môže veľmi 

zneužiť. Mesto Košice určite podá podnet na prokuratúru a šetriť to budú kompetentné 

orgány, či k neoprávnenému výberu nájomného došlo. Ide o právnu otázku, ktorú tu 

nikto dnes nerozluskne.   

 

p. Gaj, starosta MČ Košice – Sever: Opýtal sa, či mesto Košice si spomínaných 2 tis. eur 

prebralo alebo nie? 

 

p. Balčík, starosta MČ Košice – Kavečany: Peniaze si mesto neprebralo si. Peniaze sú 

k dispozícií a stačí poslať číslo účtu a peniaze budú prevedené na účet mesta.  

 

p. Lazúr, riaditeľ MMK: Uviedol, že je všetkým známe, že mesto je absolútnym minoritným 

členom spoločenstva spomínaného urbariátu. Druhá podstatná vec je tá, že mesto si 

nikdy nevezme peniaze z protiprávneho výberu. Poprosil p. starostu Balčíka, aby týmto 

spôsobom neprezentoval názory verejnosti a médiám, že mesto spolupracuje v tomto 

smere alebo riadi a vyberá peniaze! Pre mesto je toto parkovisko bezplatné! 

 

p. Jakubov, predseda RS: Opýtal sa starostov, či v bode Rôzne sú zo strany starostov ďalšie 

podnety. Nikto sa neprihlásil, preto diskusiu ukončil. 

- - - 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



4 
 

Záver rokovania 

 

Predseda Rady starostov v Košiciach Ján Jakubov ukončil 18. rokovanie Rady starostov 

v Košiciach.  

 

 

 

 

 

 

 

     

   Ing. Ján Jakubov 

 predseda Rady starostov 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zápisnica vyhotovená dňa 18.05.2017 

Za správnosť: Blanka Lukáčová 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Overovatelia zápisnice: 

 

 

Ing. Mgr. Lenka Kovačevičová ..................................................... podpísala dňa: 05.06.2017 

 

 

JUDr. Cyril Betuš .......................................................................... podpísal dňa: ...................... 
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